
Kort referat af bestyrelsesmøde i Region Sjælland
Fredag d. 12. maj 2016,

Deltagere: Bestyrelse og udvalgsformænd m.m.:  
Til stede: Hanne Lise Hansen, Kurt Rasmussen, Solveij Christiansen, Tonny Hansen, Poul Erik 
Rasmussen, Lone Nielsen

Referat 
og bordet rundt

Referatet fra Bst. Møde den 19. februar blev godkendt.
Alle fortalte om egne aktiviteter siden sidst.

Aktiviteter 2016 Aktivitetskalenderen for 2016 blev gennemgået. Generelt var aktiviteterne på plads. Der var 
kommentarer m.m. til følgende aktiviteter:

Aktivitet Bemærkninger

12. juni Fællestræning i Fensmark til Landsstævne Hanne T sender deltagerliste til Carsten 

18. juni Midsommerstævne Køge Museum Mogens er forspiller, Randi/ Hanne 
T/Poul /og? leder legestue. 
Hanne H og Lone kontakter Randi vedr. 
sidste detaljer og telt.

7. august Folkedansens dag, Nyvang Evt. anvendes tivolidanse til opvisningen? 
Hanne T kontakter Michael og Carsten, om 
der er styr på arrangement.

21.august , Håndværkerdag i Maribo Der mangler input fra Maribo.
Kurt kontakter Maribo igen.

8.-9. oktober ”Mini-Rod” ved Henrik Larsen Hanne T kontakter Henrik og Leif.

? November, Aspirantkursus  Henvendelse ved sæsonstart til 
foreningsformænd om mulige personer til 
kurset.

? November,Tips og tricks i pardanse Hanne T kontakter Leif (Hovedstaden) ang. 
lokaler, invitationer osv. Poul Erik sender 
materiale til Hanne T.

Aktiviteter 2017 Hanne T. spurgte, om det var aktiviteter i 2017, vi skal være opmærksomme på allerede nu. Poul 
Erik nævne at region Sj. plejer at yde tilskud til Barnleik, der i 2017 er på Færøerne.

Hjemmesiden Vil det være en ide at supplere med andre organisationers aktiviteter fx. folkemusikhusene som fx 
Køge Spillemandsforening, Lirum Larum, og flere? Burde der sættes flere billeder ind på de 
forskellige sider?
Det blev aftalt at Hanne T. taler med Susanne om et forslag, som sendes til Bst. til kommentering.

Ældreudvalg  I folkedanserforeningerne og hos spillemændene stiger alderen på medlemmerne støt. Er der brug
for særlige aktiviteter i den forbindelse?
Der var enighed om, at der ikke skulle nedsættes et ældreudvalg, men ses på konkrete aktiviteter, 
der kan fastholde de nuværende medlemmer lidt længere. Konkret blev foreslået, at der oprettes 
et kursus for instruktører i ældredans. Det kunne slås sammen med aspirantkurset og dermed 
måske sikre flere deltagere.

Nye aktiviteter Ved årsmødet blev oplyst, at Folkedans Danmark har 6000 medlemmer, og dette reduceres med 
600 pr. år. Hvis det fortsætter er der ingen tilbage om 10 år. I Region Sj. Er der pt. 35 foreninger 
med knap 1000 medlemmer. 
Hvad kan man gøre for at få foreninger med få medlemmer til at fortsætte. Poul Erik fortalte om 
samarbejdet mellem Stevns og Tryggevælde, der har sikret en fortsættelse af begge foreninger. 
Poul Erik kan sende samarbejdsaftalen. 
Det blev aftalt, at der skulle arrangeres møder med alle foreninger/foreningsformændene i 
regionen i starten af næste sæson for at tale om samarbejde mellem foreningerne, så de kan 
fortsætte lidt længere, aspirantkursus i ældredans, dansemaraton i landstævne 2017 og evt. 
støtte til aktiviteter, der kan tiltrække nye medlemmer f.eks. arrangementer med spisning. 

Eventuelt Der blev spurgt om regionen giver tilskud til uddannelse af instruktører. Som udgangspunkt var 
Bst. positiv, men måske skal det overvejes i hvilke tilfælde, der gives tilskud. Men prøv at søge.     
Næste møde 
18. august 18.30 - på Kirstinedalsskolen, Skolevej 1, 4600 Køge
20. oktober 18.30 - hos Hanne H – Kanderødvej, Tureby


